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14. juni 2018 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilken holdning agter Naalakkersuisut at tage i forbindelse med at man i 

Qaanaaq har en øvre grænse for 15 % alkoholvolumen ved salg af spiritus i 

butikken? Agter man at ændre ved denne øvre grænse? 

2. Såfremt man agter at tage initiativ til spiritus i Qaanaaq, hvornår forventer 

man fremlægge det færdige initiativ? 

3. Såfremt der åbnes op på fri salg af spiritus i Qaanaaq, hvilke forebyggende 

initiativer samt misbrugsbehandlingsinitiativer agter Naalakkersuisut at 

foretage? 

 

(Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

I 2008 lukkede man salg af spiritus i Qaanaaq uden varsel og i dag kan man opleve de dårlige 
konsekvenser heraf, hvor folk er begyndt at drikke kogesprit, som er til skade for folks sundhed. 
Den begrænsning af salg af spiritus er ikke længere tidssvarende. 
 
Hvis ligebehandlingsgrundlaget skal benyttes konsekvent, så skal alle byers borgere behandles 
ligeligt. Endvidere ønsker jeg at understrege at ikke alle borgere indtager alkohol. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 
 


